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Tillkommande ärenden: 
 
15. Upphävande av beslut om folkomröstning gällande slutförvar för använt 
kärnbränsle i Östhammars kommun 
 
16. Fråga från Anna-Lena Söderblom (M) till ordförande i bygg- och miljö-
nämnden angående artskyddsdispens vid avverkning av träd på kommunens 
mark. 
 
17. Motion från Martin Wahlsten (SD) och Peter Brandt (SD) om att avskaffa 
förturen för nyanlända i den kommunala bostadskön.  
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Utdelning av utvecklingspris 
 
Kommunens utvecklingspris 2017 

Östhammars kommun har instiftat ett utvecklingspris för att uppmärksamma, 
premiera och uppmuntra givande utvecklingsarbete inom den kommunala verk-
samheten. Priset är en utmärkelse till en eller flera verksamheter eller personer, 
som med utveckling och handlingskraft i fokus, har åstadkommit förenkling, 
förnyelse och förbättring till nytta för kommunens medborgare. Kriterierna för 
priset är att: processen ska ha initierats utifrån medborgar-/brukarbehov, proces-
sen ska vara kopplad till ett eller flera KF-mål och till kommunens värdeord/ 
värdegrund. Förbättringsarbetet ska dessutom vara dokumenterat samt möjligt 
att på sikt kunna tematiseras. 

Utvecklingspriset 2017 tilldelas bygg- och miljöförvaltningen för ett innovativt 
arbete med utveckling av appen ADfacio som används vid avloppsinventeringar 
för att stötta arbetet med minskad miljöpåverkan i vår kommun. 
_____ 
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§ 1 Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 
Information 
 
Ingen information lämnas under dagens möte. 
_____ 
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§ 2 Dnr KS-2018-38 Dpl 912 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Alf Jansson ställer följande frågor till kommunfullmäktige. 
 
Frågor: 

1. Hur många obehöriga lärare finns det i kommunens skolor? 
2. Finns det lärarsekreterare/assistenter i kommunens skolor? 
3. Vad har kommunen för arbetsrutin när det gäller offentlighetsprincipen. 

Ex. utlämnande av allmänna handlingar. 
4. Varför får inte ledamöterna yttra sig under frågestunden och när blev det 

förbjudet. 
5. Kan kommunen medverka till att vuxna får besöka skolorna, eller är det 

rektorerna som helt bestämmer över vuxnas besök. 
 
Roger Lamell (S) besvarar frågorna nr 1-2, 5. 
Margareta Widén Berggren (S) besvarar fråga nr 3. 
Jonas Svensson (S) besvarar fråga nr 4. 
______ 
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§ 3 Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 
Information från Strategienheten 
 
Aktuellt i slutförvarsfrågan 2018-01-30. Rapport från Strategienheten. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av information från strategienheten. 
_____ 
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§ 4 Dnr KS-2018-3 Dpl 003 
 
Reglemente för kommunstyrelsen, antagande 
 
Kommunstyrelsens reglemente har reviderats med anledning av att ny kommu-
nallag träder i kraft den 1 januari 2018. 
Revideringen avser främst paragrafändringar samt tillägg under kommunstyrel-
sens uppgifter med anledning av att kommunfullmäktige beslutat om ny inköps-
organisation. 
 
Ändringar och tillägg i dokumentet är markerade med röd text.  
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunfullmäktige antar reglemente för kommunstyrelsen att gälla från den 1 
februari 2018. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige antar reglemente för kommunstyrelsen att gälla från den 1 
februari 2018. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Reglemente för kommunstyrelsen antas att gälla från den 1 februari 2018. 
(Bilaga 1). 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Lednings- och verksamhetsstöd 
IT-enheten 
Tillväxtkontoret 
Strategienheten 
Webbredaktionen 
Inger Modig Lind 
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§ 5 Dnr KS-2017-964 Dpl 003 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige, antagande 
 
Kommunfullmäktiges arbetsordning har reviderats. 
Ändringar har främst gjorts med anledning av att ny kommunallag träder i kraft 
den 1 januari 2018. Paragrafhänvisningar har justerats och formaliaändringar har 
skett. 
Även kommunfullmäktiges beslut om att införa medborgarmotion har intagits i 
arbetsordningen. 
Ändringar och tillägg i dokumentet är markerade med röd text.  
 
Kommunfullmäktiges presidiums förslag 
 
Kommunfullmäktige antar föreliggande förslag till arbetsordning för kommun-
fullmäktige att gälla från den 1 februari 2018. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunfullmäktige antar förslag till arbetsordning för kommunfullmäktige att 
gälla från den 1 februari 2018. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige antas att gälla från den 1 februari 2018. 
_____ 
 
Tilläggsyrkande 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar på att texten kompletteras under § 9 till digital anslags-
tavla. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på tilläggsyrkandet och finner att kommunfull-
mäktige beslutar att bifalla Åsa Lindstrands (-) tilläggsyrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige antas att gälla från den 1 februari 
2018. (Bilaga 2). 
_____ 
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Delges: 
Samtliga ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
Inger Modig Lind 
Webbredaktionen  
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§ 6 Dnr KS-2016-425 Dpl 216 
 
Gammelbyn 1:144, markanvisningsavtal, antagande 
 
Markanvisningsavtal med JGEW Bostad AB gick ut 2017-12-31. Gammelbyn 1:144 
tillhör detaljplan för Kristinelundsområdet som har ändrats genom enkelt förfarande 
under 2017. Detaljplansändringen har dock överklagats till mark- och miljödomsto-
len vilket försenar planens laga kraft. Det är därmed rimligt att nytt avtal med ex-
ploatören ingås. Bolaget har bytt namn till JW Bostad AB.  
 
JW Bostad AB önskar nytt markanvisningsavtal på fastighet Gammelbyn 1:144. 
Området ligger inom detaljplan 1:99 Kristinelund i Östhammar. På området ämnar 
JW Bostad AB att uppföra hyreshus. Området är 6368 m².  
 
Tekniska kontoret föreslår markanvisning av Gammelbyn 1:144 till JW Bostad AB i 
enlighet med bifogat markanvisningsavtal. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om markanvisning av 
Gammelbyn 1:144 till JW Bostad AB i enlighet med bifogat markanvisningsavtal. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om markanvisning av 
Gammelbyn 1:144 till JW Bostad AB i enlighet med bifogat markanvisningsavtal. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Jacob Spangenberg (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Markanvisningsavtal avseende fastigheten Gammelbyn 1:144 antas. (Bilaga 3). 
_____ 
 
 
 
Delges: 
JW Bostad AB 
Tekniska förvaltningen 
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§ 7 Dnr KS-2018-5 Dpl 548 
 
Justering av Va-taxan, brukningsavgift år 2018 och 2019, antagande 
 
Gästrike Vatten AB tog över VA-verksamheten för Östhammars kommun från 1 
maj 2017. Fortfarande pågår arbete med att dokumentera status inom samtliga 
delar i Östhammar Vatten AB samt identifiera nuvarande och kommande behov.  
Under senhösten 2017 har en genomlysning av nu gällande taxenivå och intäkter 
från debiterade mängder genomförts som intäktsunderlag för budget 2018 och 
kommande år. I beräkningen har antagits att den försålda mängden ligger kvar 
på samma nivå som 2017. En översyn har även utförts av kostnader och behov 
av åtgärder samt att en tidplan för genomföranden upprättats. Utifrån detta 
arbete konstateras att brukningstaxan behöver höjas.  
 
En taxejustering föreslås ske från 1 april, vilket medför en intäktsökning med  
15 % år 2018. Även budgeten för 2019 är underfinansierad och därför föreslås 
en taxejustering från 1 januari som ger en intäktsökning med 10 % år 2019.  
Höjningen för en villa med medelförbrukning på 150 kubikmeter per år som är 
ansluten till både vatten och avlopp (typhus A) är ca 120 kr per månad inklusive 
moms 2018 och ca 137 kr per månad inklusive moms 2019. För ett 
flerfamiljshus med 15 lägenheter som förbrukar 2 000 kubik per år (typhus B) 
blir höjningen ca 950 kr per månad inklusive moms 2018 och ca 1 038 kr per 
månad inklusive moms 2019.  
 
Att kostnaderna ökat i förhållande till tidigare år beror delvis på att kostnader för 
tex IT, administrativa resurser, underlagskartor och information tidigare var en 
del av hela kommunens administration och därmed inte belastade VA-
verksamheten i samma omfattning. Genom ökad fokusering på VA-
verksamheten har även åtgärder prioriterats upp för att uppfylla gällande lagkrav 
och ökad kvalitet.  
 
Utöver den löpande verksamheten kommer enbart högt prioriterade åtgärder att 
genomföras. De prioriterade åtgärderna är främst en följd av tidigare års 
föreläggande samt för att avhjälpa brister i en säker arbetsmiljö med fokus på 
brandskydd, skalskydd och elsäkerhet. Dessutom genomförs åtgärder för ökad 
kunskap om ledningsnät genom digitalisering av kartdata samt utredningar för 
att tillse att produktionen av dricksvatten är möjlig.  
Aktiviteter för kommande år har prioriterats för att säkerställa uppdraget som 
VA-huvudman och samtidigt minimalt belasta bolagets ekonomi. Det medför att 
det stora behovet av åtgärder som finns för VA-verksamheten har förskjutits 
under planperioden.  
 
Lena Bladh, VD Gästrike Vatten AB föredrar ärendet. 
_____ 
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Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige: 
– att besluta att från 1 april 2018 höja VA-taxans brukningsavgift från 28,25 
kr/m3 till 32,49 kr/m3  
– att besluta att från 1 april 2018 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet med 
bilaga 1  
– att besluta att från 1 januari 2019 höja VA-taxans brukningsavgift från 
32,49kr/m3 till 34,76 kr/m3  
– att besluta att från 1 januari 2019 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet med 
bilaga 2 
 
Samtliga priser är exkl moms.  
 
Lena Bladh inbjuds att föredra ärendet för kommunstyrelsen 2018-01-16. 
____ 
 
Yrkande 
 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.  
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunstyrelsen be-
slutar att avslå Lars O Holmgrens (BOA) avslagsyrkande. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige: 

• att besluta att från 1 april 2018 höja VA-taxans brukningsavgift från 
28,25 kr/m3 till 32,49 kr/m3  

• att besluta att från 1 april 2018 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet 
med bilaga 1  

• att besluta att från 1 januari 2019 höja VA-taxans brukningsavgift från 
32,49kr/m3 till 34,76 kr/m3  

• att besluta att från 1 januari 2019 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet 
med bilaga 2 

 
Samtliga priser är exkl moms.  
 
Lars O Holmgren (BOA) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
_____ 
 
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 13 (31) 

 

  
 

Yrkanden 
 
Jacob Spangenberg (C), Ingeborg Sevastik (V), Margareta Widén Berggren (S) 
och Pär-Olof Olsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
I övrigt yttrar sig  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 

• att från 1 april 2018 höja VA-taxans brukningsavgift från 28,25 
kr/m3 till 32,49 kr/m3  

• att från 1 april 2018 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet med 
bilaga 1  

• att från 1 januari 2019 höja VA-taxans brukningsavgift från 
32,49kr/m3 till 34,76 kr/m3  

• att från 1 januari 2019 höja VA-taxans fasta avgift i enlighet med 
bilaga 2 

 
Samtliga priser är exkl moms.  
 
Lars O Holmgren (BOA) och Fredrik Jansson (BOA) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Lars O Holmgrens (BOA) avslagsyrkande. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Gästrike Vatten AB 
Östhammar vatten AB 
Tekniska förvaltningen  
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§ 8 Dnr KS-2017-904 Dpl 308 
 Dnr BMN-2017-2761 
 
Revidering av Plan- och bygglovstaxa, antagande 
 
Debitering av kostnader för planavgift sker i samband med upprättande av de-
taljplan. Tidpunkt för fakturering och fördelning av kostnad ska motsvara verk-
lighetens arbetsbelastning vilket är som störst i skedet då vi arbetar fram och 
granskar samrådshandlingen. Därav 50 % i samband med planstart. 
 
Kund/sökande har möjlighet att återta sin ansökan och då endast debiteras en 
mindre avgift. I dag saknar taxan reglering gällande återtagen anmälan, därav 
förslag till komplettering. 
 
Bygg- och miljönämndens beslut 2017-11-22, § 158 föreligger. 
 
Bygg- och miljönämndens ordförande Tomas Bendiksen (S) och bygg- och mil-
jöchef Charlotte Köhler föredrar ärendet. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta revidering av förelig-
gande Plan- och bygglovstaxa. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta revidering av Plan- och 
bygglovstaxa. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Tomas Bendiksen (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Revidering av Plan- och bygglovstaxa antas. (Bilaga 4). 
_____ 
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Delges: 
Bygg- och miljöförvaltningen 
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§ 9 Dnr KS-2017-934 Dpl 910 
 
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden 
 
Ny kommunallag träder i kraft den 1 januari 2018. 
 
En av ändringarna är att det inte längre kommer att finnas något krav på att kun-
göra kommunfullmäktiges sammanträden i ortstidning. 
 
I anslutning till nuvarande regel om att kungörelse av kommunfullmäktiges 
sammanträden ska anslås finns en bestämmelse i den nya kommunallagen som 
anger att kungörelsen ska lämnas till varje ledamot och ersättare.  
 I propositionen till nya kommunallagen framgår att lämna information till 
kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare är en fråga om en kallelse. Skyl-
digheten att lämna en kungörelse ska därför ersättas med en skyldighet att kalla 
ledamöterna till sammanträde. 
Genom att den webbaserade anslagstavlan har en större spridning av den in-
formation som hittills lämnats på den fysiska aslagstavlan anser regeringen att 
det inte längre är påkallat att ålägga kommuner att publicera information i dags-
tidningar på det sätt som tidigare gällt. Slopandet utgör dock inget hinder för 
kommuner att informera medlemmarna via ortstidningar. 
 
Kommunfullmäktige har att besluta om annonsering av kommunfullmäktiges 
sammanträden fortsättningsvis ska annonseras i ortstidning. 
 
Kommunfullmäktiges presidiums förslag 
 
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden sker fr. o m 2018 i de två 
gratistidningar som ges ut i Östhammars kommun, Östra Uppland och Annons-
nytt. 
_____ 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden sker fr. o m 2018 i de två 
gratistidningar som ges ut i Östhammars kommun, Östra Uppland och Annons-
nytt. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden sker fr. o m 2018 i de två 
gratistidningar som ges ut i Östhammars kommun, Östra Uppland och Annons-
nytt. 
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden sker fr. o m 2:a sam-
manträdet 2018 i de två gratistidningar som ges ut i Östhammars kommun, 
Östra Uppland och Annonsnytt. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Lednings- och verksamhetsstöd 
Hanna Horneij 
Kersti Ingemarsson 
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§ 10 Dnr KS-2017-887 Dpl 003 
 
Ledarpolicy, antagande 
 
Ledarpolicyn vänder sig till dig som chef eller vill bli chef i Östhammars kom-
mun. Som chef förväntas du utöva både ett chefskap och ett ledarskap. Chef-
skapet är en position som innebär att du har vissa rättigheter och skyldigheter i 
juridisk mening. Ledarskap är en kompetens som du utövar för att få medarbe-
tarna att sträva mot gemensamma mål. Syftet med denna Ledarpolicy är att tyd-
liggöra vad som kännetecknar ledarskapet i vår organisation, eftersom det är en 
av de mest strategiska faktorerna för kommunens möjligheter att nå framgång. 
 
Dokumentet som föreligger har tagits upp i ledningsgruppen och Central Sam-
verkansgrupp. 
 
Arbetsutskottets beslut 
 
Kommundirektör Peter Nyberg får i uppdrag att föredra ärendet för kom-
munstyrelsen 2018-01-16. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreliggande Ledarpo-
licy. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Ledarpolicy i Östham-
mars kommun. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ledarpolicy i Östhammars kommun antas. (Bilaga 5). 
_____ 
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Delges: 
Samtliga förvaltningar 
Samtliga enheter under kommunstyrelsen 
Webbredaktionen  
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§ 11 Dnr KS-2017-245 Dpl 111 
 
Utformning av valmaterial avseende röstsedel 
 
Inför en folkomröstning är det kommunen som ansvarar för röstkortets utform-
ning och för utformningen av omslag (ytterark) till röstlängderna.  
Det är också kommunen som tar fram och utformar röstsedlar.  
 
Kommunfullmäktige har beslutat hur utformningen av materialet ska se ut. 
 
Marknad- och kommunikation har tagit fram underlag till material,  
• Röstsedlar  
• Röstkort  
• Omslag (ytterark) till röstlängd  
• Annons  
• Information ”Hur man röstar”  
 
Eva Fischer, kommunikatör har presenterat materialet för valnämnden. 
 
Valnämnden har informerats om att mark- och miljödomstolens yttrande är för-
skjutet från 2017-12-20 till 2018-01-23.  
 
Valnämndens beslut  
 
Valnämnden har tagit del av informationen och tackar för densamma.  
 
I händelse av att avslutad huvudförhandling och Mark- och miljödomsto-
lens yttrande till Regeringen fördröjs ytterligare, vill valnämnden föreslå 
kommunfullmäktige att vid sammanträde 2018-01-30 ändra beslutet om att 
två röstsedlar ska finnas, en röstsedel på vilken frågan finns tryckt med två 
svarsalternativ ja och nej samt en blank valsedel.  
 
Valnämnden vill föreslå kommunfullmäktige besluta att det ska vara en 
röstsedel, på vilken frågan finns tryckt med tre svarsalternativ ja, nej och 
avstår.  
_____  
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelen föreslår kommunfullmäktige besluta att utformningen av röst-
sedel ska ha den utformning som kommunfullmäktige tidigare beslutat om d v s 
två röstsedlar, en röstsedel på vilken frågan finns tryckt på med två svarsalterna-
tiv ja och nej samt en blank valsedel. 
_____  
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 21 (31) 

 

  
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet utgår med anledning av att kommunfullmäktige under § 16 be-
handlar ärendet om att upphäva kommunfullmäktiges tidigare beslut om 
att genomföra folkomröstning den 4 mars 2018. 
_____  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Valnämnden 
 



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 22 (31) 

 

  
 

§ 12 Dnr KS-2017-871  Dpl 913 
 
Svar på motion från Pär-Olof Olsson (M) angående bolagisering av Östham-
marshem 
 
Moderata fullmäktigegruppen genom Pär-Olof Olsson Gruppledare (M) yrkar i 
motion daterad 2017-11-08 
 

- Att en utredning startas snarast med ett uttalat syfte att bolagisera Östham-
marshem. 
- Att försälja delar av beståndet för att snabbt möta behovet av nya bostäder 
för de målgrupper som har svårt att köpa sin bostad. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Yttranden från Stiftelsen Östhammarshems daterat 2017-12-13 och Jacob 
Spangenberg (C) daterat 2018-01-03 föreligger. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besvara motionen i enlighet 
med yttranden från Östhammarshem och Jacob Spangenberg (C). 
Motionen anser härmed besvarad. 
_____ 
 
I ärendet yttrar sig Pär-Olof Olsson (M), Margareta Widén Berggren (S) och 
Lars O Holmgren (BOA) 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motion från Pär-Olof 
Olsson (M) i enlighet med yttranden från Östhammarshem och Jacob Spangen-
berg (C). 
_____ 
 
Yrkande 
 
Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 23 (31) 

 

  
 

Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
I ärendet yttrar sig Örjan Mattsson (S), Pär-Olof Olsson (M), Lars O Holmgren 
(BOA) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen från Pär-Olof Olsson (M) avslås, med hänvisning till yttranden 
från Östhammarshem och Jacob Spangenberg (C). (Bilaga 6). 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Pär-Olof Olsson (M) 
Webbredaktionen  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 24 (31) 

 

  
 

§ 13 Dnr KS-2017-111 Dpl 915 
 Dnr KS-2017-328 Dpl 913 
 
Svar på motion från Allan Kruukka (M) om kommunens service och regeltill-
lämpning 
 
Allan Kruukka (M) har inkommit med en motion om kommunens service och 
regeltillämpning med hänvisning till den av Svenskt näringsliv årliga genom-
förda rankingen av Företagsklimatet och anger två av de mest besvärande para-
metrarna som försämrats. 
 
Motionären yrkar att  

• det utreds varför resultatet för dessa parametrar är så dåligt och sjun-
kande 

• återkomma med konkreta åtgärder för en radikal förbättring  
 
Kommunfullmäktiges beslut 2017-02-14 
 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Sammanställning daterat 2017-11-27 över inkomna yttranden med anledning av 
motionen föreligger. 
 
Arbetsutskottets beslut 
 
Ärendet utgår och behandlas i kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-01-09. 
_____ 
 
Yttrande från Jacob Spangenberg (C) daterat 2018-01-02 föreligger. 
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besvara motionen i enlighet 
med yttrande från Jacob Spangenberg (C). 
Motionen anser härmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen besvaras i enlighet med yttrande från Jacob Spangenberg (C). 
 
Motionen anser härmed besvarad. 
_____ 
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 25 (31) 

 

  
 

Yrkande 
 
Pär-Olof Olsson (M) yrkar att ärendet utgår med anledning av att motionären ej 
är närvarande. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla yrkandet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet utgår och behandlas på kommunfullmäktiges sammanträde den 27 
mars 2018. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
KF  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 26 (31) 

 

  
 

§ 14 Dnr KS-2017-521 Dpl 701 
 Dnr SN-2017-108  Dpl 701 
 
Statistikrapport av ej verkställda gynnande beslut, kvartal 3, 2017 
 
Redovisas statistikrapport av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 
Socialtjänstlagen (SoL) och 9 § Lagen om stöd och service till vissa funktions-
hindrade (LSS) under perioden 170701-170930. Rapporten överlämnas till 
kommunfullmäktige i enlighet med 16 kap. 6 h § respektive 28 h § LSS. 
 
Socialnämndens beslut 
 
Statistikrapporten överlämnas till kommunfullmäktige. (Bilaga 1) 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen har tagit del av statistikrapport ej verkställda gynnande beslut, 
kvartal 3, 2017, vilken överlämnas till kommunfullmäktige. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av statistikrapport ej verkställda gyn-
nande beslut, kvartal 3, 2017. (Bilaga 7). 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Socialnämnden 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 27 (31) 

 

  
 

§ 15 Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 Dnr REV-2017-3 Dpl 007 
 
Anmälningsärende, granskning av detaljplaneprocessen 
 
KPMG har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomfört en gransk-
ning av detaljplaneprocessen. Uppdraget ingår i revisionsplanen för 2017. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen har tagit del av revisorernas granskning av detaljplane-
processen. 
 
Granskningen anmäls till kommunfullmäktige. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av revisorernas granskning av detaljpla-
neprocessen. 
_____ 
 
 
 
 
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 28 (31) 

 

  
 

§ 16 Dnr KS-2017-245 Dpl 111 
 Dnr KS-2016-435 Dpl 531 
 
Upphävande av beslut om folkomröstning gällande slutförvar för använt kärn-
bränsle i Östhammars kommun 
 
Den 23 januari 2018 kom yttranden från Strålsäkerhetsmyndigheten och Mark- 
och miljödomstolen gällande slutförvar för använt kärnbränsle i Forsmark. 
Strålsäkerhetsmyndigheten tillstyrkte ansökan enligt kärntekniklagen med förut-
sättningen att en stegvis prövning sker. 
Mark- och miljödomstolen menar i sitt yttrande att SKB har ett gediget underlag 
men att domstolen med nuvarande underlag ej kan tillstyrka ansökan enligt mil-
jöbalken när det gäller den föreslagna kopparkapselns långsiktiga säkerhet. 
 
Kommunfullmäktige har beslutat 2017-04-25 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta enligt följande: 
 

• Kommunfullmäktige beslutar att genomföra en rådgivande folkomröst-
ning gällande slutförvar för använt kärnbränsle. Folkomröstning kommer 
att ske efter avslutad huvudförhandling och Mark- och miljödomstolens 
yttrande till Regeringen 
 

• Kommunfullmäktige beslutar att folkomröstningen ska genomföras sön-
dagen den 4 mars 2018. 
 

• Frågeställningen i folkomröstningen ska vara 
 

Tycker du att Östhammars kommun ska tillåta ett slutförvar för använt kärn-
bränsle i Forsmark? 

- Ja 
- Nej 

Övriga formella beslut gällande folkomröstningen fattas i kommunfullmäktige 
efter samråd med valnämnden.  
 
Allan Kruukka (M), Anna-Lena Söderblom (M), Gunilla Delwall (M), Lennart 
Owenius (M), Katarina Asplunden (M), Urban Englesson (M), Pär-Olof Olsson 
(M), Christer Bohlin (L) och Eva Fredriksson (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Åsa Lindstrand (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt tilläggsyrkande. 
_____ 
 
  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 29 (31) 

 

  
 

Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunfullmäktiges beslut att genomföra en rådgivande folkomröstning gäl-
lande slutförvar för använt kärnbränsle den 4 mars 2018 upphävs. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktiges beslut att genomföra en rådgivande folkomröstning gäl-
lande slutförvar för använt kärnbränsle den 4 mars 2018 upphävs. 
_____ 
 
Yrkanden 
 
Margareta Widén Berggren (S), Jacob Spangenberg (C), Ingeborg Sevastik (V) 
och Pär-Olof Olsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kerstin Dreborg (MP) med bifall av Åsa Lindstrand (-) yrkar att  

- beslutet om att rådgivande folkomröstning ska ske kvarstår, 
- med upphävande av tidigare beslut, folkomröstningen ska ske vid den 

senare tidpunkt som kommunfullmäktige beslutar samt att frågeställning-
en, såsom den uttrycks i föregående beslut kvarstår. 

 
Jacob Spangenberg (C) och Pär-Olof Olsson (M) yrkar avslag på Kerstin Dre-
borgs (MP) yrkande. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsen förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktiges beslut att genomföra en rådgivande folkomröstning 
gällande slutförvar för använt kärnbränsle den 4 mars 2018 upphävs. 
 
Kerstin Dreborg (MP) och Åsa Lindstrand (-) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Kerstin Dreborgs (MP) m fl yrkande. 
_____  
 
 
 
 
 
Delges: 
Valnämnden 
Valmyndigheten  



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 30 (31) 

 

  
 

§ 17 Dnr KS-2018-59 Dpl 914 
 
Fråga från Anna-Lena Söderblom (M) till ordförande i bygg- och miljönämnden 
angående artskyddsdispens vid avverkning av träd på kommunens mark. 
 
Anna-Lena Söderblom (M) ställer följande fråga till ordförande i bygg- och mil-
jönämnden Tomas Bendiksen (S). 
 
”Måste kommunen ansöka om dispens från artskyddsförordningen när de ska 
avverka träd på kommunens mark?” 
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige om frågan får ställas. 
 
I frågeställningen yttrar sig Tomas Bendiksen (S) och Anna-Lena Söderblom 
(M). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Frågan får ställas. 
 
Frågan anses härmed besvarad.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Anna-Lena Söderblom (M) 
 



 
Kommunfullmäktige 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Datum Sid 
2018-01-30 31 (31) 

 

  
 

§ 18 Dnr KS-2018-62 Dpl 913 
 
Motion från Martin Wahlsten (SD) och Peter Brandt (SD) om att avskaffa förtu-
ren för nyanlända i den kommunala bostadskön.  
 
Martin Wahlsten (SD) och Peter Brandt (SD) yrkar i motion daterad 2018-01-30 
att kommunen upphör med att ge nyanlända förtur till Östhammarshems lägen-
heter. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Kommunstyrelsen 
 


